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Spørgsmål nr. 143 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Kan ministeren i forlængelse af samrådet om strafniveauer for 

hashhandel den 8. november 2018 bekræfte, at det lave strafni-

veau for besiddelse af hash i Danmark gør det til en attraktiv 

indtægtsmulighed for rockere og bander, fordi det ikke "koster" 

ret meget at blive pågrebet?”

Svar:

1. Bekæmpelsen af narkotikakriminalitet er et vigtigt indsatsområde for 

både regeringen og for politiet. Politiet har i mange år haft stor fokus på or-

ganiseret kriminalitet og kriminelle grupper, herunder på indsmugling og di-

stribution af hash. Det skal nemlig være tydeligt for alle, at personer, der 

indgår i organiseret hashhandel, konsekvent bliver stillet til ansvar for deres 

kriminelle handlinger. 

2. Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Det er efter Rigspolitiets opfattelse almindeligt kendt blandt 

narkohandlere i Danmark, at der er en bedre økonomisk fortje-

neste ved at sælge narkotika i Norge og Sverige, men narko-

handlerne er samtidig bevidste om, at strafniveauet er højere i 

disse lande. Der er dog efter Rigspolitiets umiddelbare opfat-

telse ikke desto mindre mange, som er villige til at løbe risikoen 

og sælge narkotika i Norge og Sverige.”
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